



Check against delivery

Remarks by OSCE PA President João Soares to the Mediterranean Forum

Thank you for the opportunity to address this important Forum. It underlines the fact that Mediterranean issues are integrally linked with OSCE issues, as has been recognized since the beginning of the Helsinki process.

In recent years, our work on Mediterranean affairs has been steadily increasing, and it is my hope that it will continue to increase.

It is for precisely this reason that I am so happy to see that we are joined here today by a representative of the French government. The delegation of France in our Assembly has always played a leading role on Mediterranean efforts. I look forward to hearing more about your efforts on a Mediterranean Union, which is a very exciting initiative.

I am very happy that Alcee Hastings has agreed once again to be my Special Representative on Mediterranean Affairs, so he can lead our efforts.

Alcee, you will of course have my full support. And I personally also hope to visit our Partners in the Mediterranean with you, to further improve our ties and dialogue. I had the opportunity earlier this year to visit some of our Partners with my predecessor and friend, Goran Lennmarker.

We have many concerns in common, and we should work together to address them. This includes efforts in almost all fields in which we currently work, whether it be in combating terrorism, addressing the many difficulties related to migration, to energy security, or to human trafficking. We must continue to work together on all of these issues if we want to be successful.

We are also joined by a representative of the Greek mission to the OSCE, who leads the contact group with Mediterranean Partners, and who I hope will inform us about recent work by the OSCE governmental side within the Mediterranean dimension. I welcome the decision to devote this year's OSCE Mediterranean Conference in Amman to the topic "The OSCE approach to regional security – a model for the Mediterranean". As in all previous governmental conferences, the Parliamentary Assembly looks forward to contributing to the debates.

Please allow me to finish by saying that I am very pleased to see that parliamentarians from Jordan intend to participate in one of our upcoming election observation missions. I will continue to encourage such participation in all of our activities, as it helps to increase the dialogue which is so important to the work that we all do.

Thank you for your time.



Allocution du Président João Soares au Forum méditerranéen

Je vous remercie de me permettre de m'adresser à vous pendant cet important Forum. Cela me permet de souligner que les questions relatives à la Méditerranée sont intégralement liées à celles dont s'occupe l'OSCE, et ce lien a été reconnu dès le début du processus d'Helsinki.

Notre activité sur les sujets Méditerranéens a progressé de manière constante ces dernières années, et j'ose espérer qu'il en sera de même à l'avenir.

C'est précisément pour cette raison que je suis heureux d'accueillir aujourd'hui parmi nous un représentant du gouvernement français M. Gilles Mentre. Les représentants de la délégation française à l'Assemblée Parlementaire ont toujours joué un rôle prédominant dans les actions méditerranéennes.

J'espère pouvoir en apprendre davantage au sujet de l'Union pour la Méditerranée, une initiative à tout le moins passionnante.

Je suis gré à Alcee Hastings d'avoir accepté de reconduire son poste de Représentant Spécial pour les Questions Méditerranéennes, de sorte qu'il peut continuer à encadrer nos efforts sur ces questions.

Bien sûr, Alcee bénéficiera de tout mon soutien. J'espère pouvoir rendre visite avec lui à nos Partenaires dans la Méditerranée afin de resserrer nos liens et approfondir notre dialogue. J'ai eu l'occasion de rendre visite cette année à quelques uns de nos partenaires avec mon prédecesseur et ami, Goran Lennmarker.

Nous partageons nombre de préoccupations communes sur lesquelles nous devrions travailler ensemble, en incluant tous les dossiers sur lesquels nous travaillons, que ce soit la lutte contre le terrorisme, la difficile question des migrations, la sécurité énergétique

ou le trafic humain. Si nous voulons que nos initiatives soient couronnées de succès dans tous ces domaines, nous nous devons de continuer à travailler ensemble.

De même, la Représentante permanente de la Délégation Grecque à l'OSCE et qui preside le groupe de contact avec les Partenaires Méditerranéens nous a rejoints, et elle nous informera du travail accompli par le volet gouvernemental de l'OSCE au sein de la dimension Méditerranéenne. Je me réjouis du choix du thème de la conférence de l'OSCE sur la Méditerranée qui se tiendra à Amman cette année sur « L'approche de l'OSCE sur la sécurité régionale – un modèle pour la Méditerranée ». L'Assemblée Parlementaire espère pouvoir contribuer de manière intéressante à ces débats, à l'instar des années précédentes.

J'aimerais conclure en partageant ma satisfaction de voir l'intention des Parlementaires de Jordanie de participer à une de nos missions d'observation électorale. Je

continuerai à encourager un tel investissement dans toutes nos activités puisque cela concourt à l'approfondissement du dialogue qui est la pierre angulaire du travail que nous accomplissons.